
PROSTE! HĽADAJTE! BÚCHAJTE! VCHÁDZAJTE! DÔVERUJTE! 
Rodinná katechézka 190-2021 (779) www.inky.sk týždeň po 27. 6. 2021 

… alebo o rozdiele medzi chladným a pasívnym zákonom a aktívnym Evanjeliom, plnom vášne 

BOŽIE SLOVO: (Mt 7, 7-14) 

Čítanie zo svätého evanjelia podľa Matúša. V tom čase Ježiš povedal zástupom: 7 Proste a dostane-

te! Hľadajte a nájdete! Klopte a otvoria vám!  8 Lebo každý, kto prosí, dostane, a kto hľadá, nájde, a 

kto klope, tomu otvoria.  9 Alebo je medzi vami človek, čo by podal synovi kameň, keď ho prosí o 

chlieb?  10 Alebo keby pýtal rybu, čo by mu dal hada?  11 Keď teda vy, hoci ste zlí, viete dávať dobré 

dary svojim deťom, o čo skôr dá váš Otec, ktorý je na nebesiach, dobré veci tým, čo ho prosia.  12 

Všetko, čo chcete, aby ľudia robili vám, robte aj vy im. Lebo to je Zákon i Proroci.  13 Vchádzajte 

tesnou bránou, lebo široká brána a priestranná cesta vedie do zatratenia a mnoho je tých, čo cez ňu 

vchádzajú.  14 Aká tesná je brána a úzka cesta, čo vedie do života, a málo je tých, čo ju nachádzajú! 

Počuli sme Božie slovo! 

KATECHÉZKA (porov. www.inky.sk, úvahy/katechézy č. 530, 284, 671, 683, 746, 649) 

Aj dnes nám Ježiš ilustruje rozdiel medzi Starým zákonom a Evanjeliom. Dnes je to rozdiel nanaj-

výš zásadný a ilustrujú ho slová: Proste! Hľadajte! Klopte (doslova búchajte)! Vchádzajte! A pri 

tom všetkom – dôverujte Bohu ako svojmu Otcovi, pretože On sa rozhodol Vašim Otcom byť! Starý 

Zákon je o zotrvaní niekde, kde sme, „aby ti dobre bolo a aby si dlho žil na zemi“ (Ef 6, 3), ako 

vraví Písmo. Boh ti dal krajinu, tak zachovaj podmienky jej užívania, ktoré ti dal, aby si v nej mohol 

zotrvať a žiť dlho a spokojne. Krátko a stručne, „čo chcete, aby ľudia robili vám, robte aj vy im“. 

Buďte k sebe slušní, neubližujte si, nerobte zle – a všetko bude v poriadku. Mnohokrát ľudia takto 

vnímajú aj kresťanstvo – v ich ponímaní byť kresťanom jednoducho znamená byť slušným člove-

kom, ktorý nerobí zlé veci, nehovorí neslušné slová a nerobí zle iným.  

Evanjelium je ale, a to už vieme, výzva k exodu. Ježiš prišiel, aby nás pozval a vyzval dať sa na 

cestu a vydať sa do novej zasľúbenej zeme, do novej Vlasti, ktorou je samo Nebo. Už to nie je 

o zotrvaní tam, kde sme, ale o vydaní sa na cestu tam, kde ešte nie sme, ale chceme byť. Už to nie je 

o tom, aby sme zostali slušnými a dobrými ľuďmi, ale aby sme sa stali tým, čím sme ešte nikdy 

a nijako neboli – synmi a dcérami Boha, skutočnými bohmi na obraz Boha! 

Evanjelium (a kresťanstvo) je teda vo svojej podstate aktívne. Zákon je pasívny. Hovorí: „Nechytaj, 

ani neokús, ani sa nedotýkaj!“ (Kol 2, 21), ako vraví Pavol. Evanjelium je naopak aktívne: „Usilujte 

sa vojsť tesnou bránou“ (Lk 13, 24), volá Ježiš, „bojuj dobrý boj viery a zmocni sa večného života“ 

(1 Tim 6, 12), prikazuje Pavol. Na dodržanie Zákona v podstate stačí niečo nerobiť. Naopak, na 

získanie víťaznej ceny Evanjelia je potrebné niečo urobiť a vykonať – vlastne celkom dosť! Veľa! 

Kresťanstvo je vec vášne. Zákon nie. Nemusíte a len ťažko môžete milovať Zákon a planúť k Nemu 

vášňou – hoci Písmo spomína podobné príklady a na rabínoch vidíme, že jeho štúdium sa takouto 

vášňou stať môže. Ale zatiaľ čo u Zákona je to vari viac výnimka než pravidlo, v prípade Evanjelia 

je to podmienka! Nedostatok vášne pre Nebo, pre Kráľovstvo, pre Krista, pre Boha a Božie veci je 

vážny problém, len počúvajme slová Krista: „Kiež by si bol studený alebo horúci!  Takto, že si 

vlažný, ani horúci, ani studený, už-už ťa vypľúvam z úst“  (Zjv 3, 15-16)!  

Kresťan je človek, ktorý svoju vášeň uprel na Boha. Je žiadostivý Boha, jednoty s Bohom, ako píše 

už Písmo, že "ako jeleň dychtí za vodou z prameňa, tak moja duša, Bože, túži za tebou. Po Bohu 

žízni moja duša, po Bohu živom; kedyže už prídem k nemu a uzriem Božiu tvár?" (Ž 42, 2-3). Túži 

splynúť s Bohom, stať sa s Ním jeden, vojsť do Jednoty. Nakoniec, nie je podobná túžba aj v pozadí 

telesnej žiadostivosti a sexu - túžba niekoho si prisvojiť a urobiť ho časťou seba, možno akoby 

pohltiť, obsiahnuť v sebe? Vášeň k Bohu túži byť takto obsiahnutý, akoby pohltený, obklopený a 

zjednotený s Bohom a v Bohu, Ženíchovi.   

Poznáme bolesť odvrhnutia a sklamanej, zradenej, ohrdnutej a potupenej lásky. Nechceme to zažiť. 

Ale dôverujeme svojmu Ženíchovi natoľko, že to riskneme. To je viera. Viera, ktorá sa prejavuje 

tým, že celú silu svojej vášne upriamime na Boha, Ženícha a Manžela - veď sme Jeho nevesta - aby 

sme Ho milovali láskou, ktorá "je mocná ako smrť a vášeň lásky tvrdá ako podsvetie. Jej páľa —  to 

ohňa plápoly, jej plamene, to Jahveho je žiar" (Vľp 8, 6), aby sme Ho milovali a upli sa k Nemu 

"celým svojím srdcom, celou svojou dušou a celou svojou silou" (Dt 6, 5). Áno, toto je viera. Bez 

viery nie je láska možná. Skutočná viera ale vždy vedie k tejto láske! Kto verí, pre toho je Boh jeho 

vášňou. A tak sa odvažujeme postaviť všetko, celý svoj život, na jednu kartu a všetkou svojou silou, 

všetkou svojou láskou, všetkou svojou vášňou udierame do onoho temného oblaku nevedenia, 

v ktorom sa akoby ukrýva (a čaká na svoju nevestu) náš Ženích, tak podobný a súčasne tak nesmier-

ne iný a odlišný od všetkého, čo sme doteraz poznali. Veď On sám hovorí, že "každý, kto prosí, 

dostane, a kto hľadá, nájde, a kto klope, tomu otvoria" (Mt 7, 8) - a tak klopeme, búchame, mocne 

vyznávame svoju lásku a "túžobne očakávame a dúfame, že nebudeme v ničom zahanbení" (po-

rov. Flp 1, 20). Viera nám dáva odvahu milovať Boha, pristúpiť k Nemu a ponúknuť Mu svoju 

lásku. Je to viera, že akokoľvek trúfalo to znie, ja smiem, ja môžem milovať Boha - a On moju lásku 

neodmietne, ale dokonca opätuje, ba viac, "my milujeme, pretože on prvý miloval nás" (1Jn 4, 19)!  

Bledé, smutné, bezkrvné "kresťanstvo"? Ani náhodou. Kto nezažil Boha, nevie, čo je skutočná 

vášeň, skutočná blaženosť, pohlcujúca celého človeka!  

UVAŽUJEME: 

Nesmieme si zamieňať vášeň s 

citom. Lebo keď ma človek vášeň v 

nejakej záľube, neznamená to, že 

neustále je nabudený alebo neustále 

niečo pociťuje. Znamená to ale, že 

ho niečo baví, zaujíma a to trvalo. 

Sústreďuje na to svoj život, rastie v 

tom, venuje sa tomu a prináša mu to 

veľké naplnenie a má v sebe túžbu 

po tom. Podobne muž k žene či žena 

k mužovi, je uchvátená tým druhým, 

túži po ňom, myslí na neho, hľadá v 

ňom svoje uspokojenie.  

Ako teda vraví Apoštol, "zasnúbil 

som vás jednému mužovi, aby som 

vás odovzdal Kristovi ako čistú 

pannu. Bojím sa však, aby sa vaše 

zmýšľanie neskazilo a neodchýlilo" 

(2Kor 11, 2-3). Lebo teraz, už 

zasnúbená ale ešte nie vydatá, stojí 

panna - a ňou sme my - pred úlohou 

prichystať sa a pripraviť na manžel-

stvo so Ženíchom. A toto nás napĺňa 

ďalšou vášňou - nie pocitmi, ale 

uchvátením veľkosťou toho, záľubou 

v tom, čo nás čaká a záujmom o to, 

na čo sa pripravujeme. Máme sa 

totiž stať bohom. Čujete? Bohom! 

Uvedomujete sú tú veľkosť? Doká-

žete si to predstaviť, že už za pár 

krátkych rokov, možno aj skôr, príde 

okamih Svadby Baránkovej, z 

nevesty sa stane manželka a z 

človeka sa stane boh, pretože 

Kristus "pripúta sa k svojej manželke 

a budú dvaja v jednom tele - toto 

tajomstvo je veľké; ja hovorím o 

Kristovi a Cirkvi" (Ef 5, 31-32)? 

Nože, skúste si to predstaviť! Skúste 

si seba takto predstaviť! Jedno s 

Kristom, milovaným, vytúženým, 

nádherným, krásnym, jasným, 

mocným, vznešeným, nadovšetko 

dobrým, tým najlepším - a vy bohmi 

po Jeho boku, oslávení Jeho slávou a 

pretvorení Jeho Veľkosťou? 

Toto je naša vášeň – pre Krista, pre 

život s Ním, pre božstvo, pre Nebo. 

Milujeme a vášnivo túžime po 

Ženíchovi a živote s Ním a učíme sa 

a pripravujeme na tento večný život 

s Ním "celým svojím srdcom, celou 

svojou dušou a celou svojou silou" 

(Dt 6, 5). Presne ako nevesta, už 

zasnúbená ženíchovi a chystajúca sa 

na svadbu a ešte viac na nový život s 

ním po svadbe, keď definitívne opustí 

rodný dom, v ktorom teraz už 

len chvíľku býva, aby navždy odišla 

so svojim manželom. 

DO PRAXE: 

< Vnímate kresťanstvo ako „stať sa 
niekým / niečím, čím nie sme a nikdy 
sme neboli?“ Ako učenie sa niečo-
mu? Stávanie sa niečím? Máte jasnú 
víziu, čím sa máte stať? Ako sa tým 
máte stávať? Kontrolujete pravidelne 
svoje napredovanie a postup? > 


